
   

Stanoviska ÚV KSČM

KSČM odmítá zdražování veřejné
hromadné dopravy

 KSČM  důrazně  odmítá  zdražování  ve řejné  hromadné  dopravy  v ČR!  V dob ě
rapidn ě se zhoršující ekonomické situace v ětšiny obyvatel ČR nelze ješt ě více
uvrhávat lidi do chudoby zdražováním základních ve řejných služeb, mezi které
veřejná hromadná doprava pat ří! 
   Základní kilometrický ceník Českých drah pro vnitrostátní přepravu se zvýšil od 11.
prosince 2022 v průměru o 15 %. Stejné zvýšení plánuje i Ministerstvo dopravy ČR pro
systém jednotného tarifu One Ticket, který platí bez ohledu na dopravce u všech spojů
vedených v závazku veřejné služby a na většině komerčních spojů. Od ministerstvem
stanoveného  tarifu  se  odvíjí  i  ceny soukromníků  na  železnici.  Se  zdražováním tak
počítají i soukromí dopravci. Ceny síťových jízdenek pak stoupnou až o 29 %. Cena
tříměsíční  In  Karty  se  zvýší  téměř  o  třetinu.  Několikadenní  prázdninové  jízdenky
podraží dokonce o polovinu. 
  Některé kraje již také avizovaly, že jízdné ve veřejné hromadné dopravě pro cestující
zdraží. Dvacetiprocentní zdražení chystají v Jihomoravském kraji, desetiprocentní ve
Zlínském a patnáctiprocentní na Olomoucku a na Vysočině. Středočeský kraj chce také
citelně zdražovat. Není vyloučeno, že jízdné budou zdražovat i další kraje. 
KSČM požaduje:

• ponechání jízdného ve veřejné hromadné dopravě na stávající úrovni 
• obnovení 75% slevy z jízdného pro seniory a mládež do 26 let 
• bezplatnou městskou veřejnou dopravu pro všechny

Česká republika porušuje své vlastní zákony
  KSČM  odmítá  politicky  motivované  snižování  d ůchod ů  selektivn ě  vybrané
skupin ě osob. V drtivé v ětšin ě jde o tzv. starod ůchodce. Toto snížení d ůchod ů
má  umožnit  novela  zákona o  d ůchodovém  pojišt ění.  Tu  má  do  konce  roku
schválit Sn ěmovna, které novelu zákona vrátil z jiných d ůvodů Senát PČR. Návrh
na snížení  penzí ale nepochází  z dílny ministerstva  práce a sociálních v ěcí,  k
novele  ho  v pozm ěňovacím  návrhu  p řilepila  skupina  poslanc ů  vedená
lidoveckým ministrem tohoto resortu Jure čkou.  
  Novela zmocňuje Ústav pro studium totalitních režimů k vedení rejstříku osob, které
v období  do roku 1989 vykonávaly službu na vymezených pracovních a služebních
pozicích a funkcích. Na základě tohoto seznamu pak bude Česká správa sociálního
zabezpečení přepočítávat a snižovat důchody. Podle dostupných informací se má tento
pozměňovací návrh dotknout několika tisíc lidí, jejichž důchody se sníží o stovky až
tisíce korun. 
  Rychlost, s jakou byla novela ve Sněmovně projednána a schválena, i s onou zásadní
změnou navrženou ministrem Jurečkou, je překvapující. Poslanecká sněmovna ČR se
při svém rozhodování navíc vůbec nezabývala tím, že porušuje Ústavu a zákony ČR.
  Nelze opomenout ani zákonem chráněnou dobrou víru občanů a předvídatelnost o
tom, jak bude vypočten jejich důchod. Dobrou víru o jeho výši měli příjemci důchodů po
celou dobu svého zaměstnání, při odchodu do důchodu i po celá léta jeho pobírání.
V době  astronomického  znehodnocování  těžce  našetřených  celoživotních  úspor,
extrémně rostoucích cen energií, potravin a dalších životně nezbytných věcí se jedná o
krok  asociální.  Snížení  penzí  selektivně  vybraným  seniorům je  o  to  horší,  že  bylo
schváleno poslanci ve chvíli, kdy rozhodli o zvýšení svých vlastních platů až o několik
desítek tisíc korun měsíčně!   
  

Co média necht ějí říkat?!
Je  to  jisté.  Pravicová  vláda  přezdívaná  jako  Pětipes  nebo
Pětidemoliční už v České republice vládne více než rok.  Ostatně
se to dalo očekávat, česká pravice se svého koryta nevzdá. Vláda
s Piráty je jiným pokračováním vlády s Věcmi veřejnými z let 2010-
2013.  Nicméně  několik  věcí  je  nutné  si  připomenout  a  dále
rozvinout.  Je   zvláštní,  jak  se vytratila  grilovací  taktika redaktorů
České televize. Ale o níže uvedených věcech si šuškají běžní lidé
na ulicích, hospodách a řetězových e-mailech a já jako skutečný
levicový politik chci vyzvednout jejich hlas, aby byl slyšet a nezanikl
ve vřavě klasických médií.

Kdy  se  někdo  zeptá  premiéra  na  to,  jak  to  bylo  s milionovými  dotacemi  pro  jeho
neziskovou organizaci  CDK,  které  tam přitekly za  různé žvásty?  Kdy se  ho  někdo
zeptá, jak to bylo a je s teplým místečkem pro jeho synka, které ony žvásty produkuje?
Proč  se Petra Fialy nikdo nezeptá na jeho „kámoše“ z Řeporyjí Novotného, který je
starosta  za  ODS,  přestože  je  několikrát  trestně  stíhaný  a  dokonce  je  dvakrát
odsouzený?  Proč  si  Česká  televize  nebo  Český  rozhlas,  které  si  „téměř“  všichni
platíme za objektivní zpravodajství, nepozve ministra spravedlnosti, profláknutého don
Pabla  Blažka  a  nezeptá  se  ho  na  jeho  trestní  stíhání  v řadě  kauz?  Budou  se
veřejnoprávní  média  ptát  ministra  sociálních  věcí,  bývalého  ministra  zemědělství,
Mariána Jurečky, na jeho obří  střet zájmů,  když žádal a přijímal dotace jako ministr
zemědělství pro svoji firmu, kterou posléze rychle přepsal na svoji ženu? Zloděj křičel,
chyťte  zloděje,  když  pranýřoval  Andreje  Babiše!  Proč  si  Česká  televize  nepozve
ministra  financí  Zbyňka  Stanjuru,  který  je  svým  technickým  vzděláním  zcela  jistě
typickým odborníkem na oblast financí a nezeptá se ho na to, jak to bylo, když v roli
primátora Opavy získával dotace pro firmu Eskon, ve které měl třetinový podíl? Kdy
začnou veřejnoprávní novináři pátrat, zda noví vládní činitelé mají patřičné vzdělání a
někde neopsali diplomku nebo zda v ní špatně necitovali? Kdy začne ten veřejnoprávní
hon hlídacích psů české demokracie? Nebo se nic dít nebude? Bude ticho po pěšině?
Asi ano, protože veřejnoprávní média jsou ovládána lidmi z pravicové politické sféry a
jedna ruka ani nikdy netleská.
Tím  ale  nekončíme.  Kdy  se  začnou  prověřovat  „špinavé“  peníze,  které  přistály  na
účtech hnutí STAN, kterému šéfuje ministr vnitra Vít Rakušan? 

Veselé Vánoce
a šťastný nový rok 2023

  Co se bude dít kolem korupční kauzy Dozimetr, kde se rozkrádal Dopravní podnik
hlavního města Prahy za účasti  Petra Hlubočka z hnutí  STAN? Začnou to orgány
činné v trestním řízení nějak více řešit? Celé to vypadá, že se to nechává vyhnít.
Vždyť  šéfem  vnitra  je  sám  Vítek  Rakušan  následovník  Petra  Gazdíka,  který  se
nestyděl být v kontaktu s obchodním partnerem Radovana Krejčíře. Kdo koho kryje?
A co teprve brněnská chobotnice  ohledně  podivného nákupu bytů,  do  kterého je
rovněž zapleteno mnoho vlivných pravicových politiků. Je to náhoda, že k tomu nic
moc neříká ministr spravedlnosti don Pablo Blažek, Brňák. Co na to premiér, Petr
Fialevič Fialenko, taky Brňák. Nebo dnes po vzoru J. F. Kenedyho také Kyjevan? No
a co  Piráti,  zdánlivě  protikorupční  strana ve  zkorumpované vládě.  Ti  raději  mlčí,
protože by přišli  o  své  šolichy pro  své soudruhy politické náměstky.  Korupce jen
kvete a média, včetně České televize raději mlčí. Že by snad korupce zasahovala i
tam? Je to celé prapodivné, ale rovněž do očí bijící, co vše si současná Pětipsí vláda
dovoluje – rozkrádat veřejné rozpočty.
Co  je  tedy  horší?  100  dezinformátorů,  kteří  jsou  často  nazýváni  dezoláti  nebo
skupinka korupčníků přisátých na ten či onen veřejný rozpočet. Odpovězte si sami,
ale podle mě jsou nebezpečnější právě ti, co rozbíjejí řád a rozkrádají veřejné statky.
Právě proto, že ničí kontrolní pravidla pro fungování státu.          Aktuality - facebook

Předváno ční Bez obalu s Kate řinou Kone čnou
Podle nově zveřejněné studie Hnutí Duha žilo v České republice
již na jaře 2021, tedy před vypuknutím energetické krize, přes 900
tisíc  lidí  v  energetické  chudobě.  Již  tou  dobou  šlo  téměř  o
desetinu populace žijící dohromady v půlmilionu domácností. Co
je však ještě více alarmující je fakt, že polovinu ohrožených tvoří
rodiny  s  dětmi.  Studie  vyčíslila  přímo  počet  dětí  ohrožených
energetickou chudobou,  přičemž se dostala  na  číslo  220 tisíc.
Četla jsem však i studii hovořící až o čtyř stech tisících. Ale držme
se střízlivějšího scénáře – téměř čtvrt milionu dětí v Česku tak již

před zdražováním energií nemělo jistotu, že jejich rodiče budou schopni v dalších
měsících bez problémů hradit zálohy za plyn a elektrickou energii, tedy že si budou
moci v zimě zatopit a vykoupat se v teplé vodě. Stejným problémem bylo již na jaře
2021 ohroženo na 300 tisíc seniorů, což je asi 16 % ze seniorské populace. Jako z
jiného světa mi proto přijdou nedávná slova ministra Síkely o uklidnění trhu a poklesu
cen. Jakého poklesu cen prosím? Nemyslím si bohužel, že by si jej kdokoliv z těch
nejohroženějších  skupin  obyvatelstva  v  poslední  době  všimnul.  Taková  slova
považuji  za  nehorázná  i  proto,  že  se  podle  autorů  studie  počet  energetickou
chudobou  ohrožených  domácností  v  posledních  měsících  oproti  již  dříve
alarmujícícm číslům ještě rapidně zvýšil. Asi si nechci představovat, jak se musí cítit
dnes pravděpodobně již více než desetina populace bojující s účty za energie, když
čte slova pana ministra o tom, že je zdražování plynu vlastně dobře. Chtěla bych
vidět, jak s klidným srdcem říká pan ministr z mafiánského hnutí STAN tato slova
všem ohroženým důchodcům a samoživitelkám do očí.
  Kvůli  inflaci  chudne  celá  společnost.  Ačkoliv  průměrná  mzda  nadále  mírně
v číselném vyjádření roste, reálně však o 10 % klesá. Vinou inflace se navíc i kupní
síla Čechů snížila o desetinu. Za svůj výdělek si tedy lidé koupí o desetinu méně, než
tomu bylo ještě před rokem. U některých profesí je propad ještě větší a činí dokonce
až pětinu loňských mezd. A už vás asi nepřekvapí, že Češi jsou na tom v tomhle
ohledu  nejhůře  ze  třiceti  sledovaných  zemí  OECD,  tedy  Organizace  pro
hospodářskou spolupráci a rozvoj. Ze sledovaných zemí vzrostla kupní síla pouze v
Maďarsku, úspory a výdělky lidí v žádné další zemi ale nebyly znehodnoceny tolik
jako v Česku. Reálně to tedy znamená, že v Česku nejvíce klesá hodnota práce. A
podle ekonomů bude hůř. Průzkumy ČNB a analýzy Banky Creditas ukazují, že firmy
chystají lidem v příštím roce přidávat průměrně pět procent, míra inflace bude ale
stále vyšší  než růst mezd.  Jen připomínám, že v říjnu činila  meziroční  inflace po
prapodivném započítání energetického úsporného tarifu přes 15 %, v září tomu bylo
dokonce 18 %. Tzv. Fialovu bídu vysvětlil  pro internetovou televizi stream ekonom
Vladimír  Pikora,  dle kterého stát  „vrtí  statistikami“,  aby mohl  prezentovat  alespoň
nějaká příznivá data.  Zároveň  dochází  ke zdražování  položek,  jejichž cena nutně
není  spojená  s  rostoucími  cenami  energií,  zkrátka  jen  proto,  že  obchodníci  cítí
příležitost a zboží tak zdražuje, protože zdražuje všechno kolem. Již třetina populace
přitom narazila na své finanční limity a dostala se do obrovských problémů, druhou
třetinu populace pak podle Pikory podobný náraz čeká v příštím roce, kdy inflace
bude nadále trvat a čeká se, že se bude pohybovat na ročním průměru 10 %.
  Asi  i  Vás  překvapila  zpráva  ze  sousedního  Německa,  která  připomínala  spíše
céčkový hollywoodský film. V Německu totiž před několika dny zasahovala policie na
135 místech v 11 spolkových zemích. Akce se účastnilo 3000 mužů a žen, takže se
jednalo  o  největší  policejní  operaci  v historii  Německa.  Z  50  osob  podezřelých
z přípravy  státního  převratu  jich  zůstalo  ve  vazbě  25.  Skupina,  která  se  údajně
pokusila o převrat, je napojená na takzvané Říšské občany a byla založena v 80.
letech 20. století. Její příznivci popírají legitimitu existence SRN a argumentují, že
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Německo není suverénním státem, ale je stále pod kontrolou okupačních mocností.
  Podle tohoto hnutí  je jediným legitimním státem Německá říše v hranicích z roku
1937. Cílem Říšských občanů  byl  státní  převrat.  Skupina plánovala obsadit  budovu
Říšského sněmu,  svrhnout  vládu a  vyhlásit  založení  nového státu.  Novým  vůdcem
Německa se  měl  stát  jedenasedmdesátiletý obchodník  s nemovitostmi Heinrich  XIII
Reiss, který se nazývá princem a považuje se za přímého potomka rodu, který vládl na
území dnešního Durynska. 
  V roce  2019  ve  svém  projevu  na  akci  v Curychu  prohlásil,  že  jeho  rodina  měla
významný vliv po tisíc let, ale byla pak zbavena práv a majetku. Ve skupině byli i bývalí
členové elitních jednotek,  kteří  měli  výcvik  a  byli  dobře vyzbrojeni.  Podle  německé
ministryně vnitra Nancy Feserové se členové této extrémně pravicové teroristické sítě
dopustili v roce 2022 celkem 239 přestupků a skončili  ve vazebních vězeních. Podle
novin Bil  dam Sonntag vzrostl  letos počet  členů  Říšských občanů  na 23 000 osob,
z nichž 10 % je náchylných k násilí. 
  Celá akce je však velmi nejasná a vede k mnohým spekulacím. Je přinejmenším
zvláštní,  že  v době  zátahu už byly na  místě  televizní  štáby,  které  operaci  natáčely
v přímém přenosu. Běžně  jsou podobné akce v nějakém režimu utajení,  ale v tomto
případě o tom byli dopředu informováni vybraní novináři. Je třeba si připomenout, že
v Německu  po  začátku  ukrajinského  konfliktu  došlo  k obrovské  změně  zahraniční
politiky,  což  spolu  s novou  energetickou  politikou  vedlo  ke  zvýšenému  napětí  ve
společnosti.  Pokud  by  například  vláda  chystala  nějakou  větší  kontrolu  občanské
společnosti  a  jejích aktivit,  tak  by se výskyt  teroristické hrozby nesmírně  hodil  jako
zdůvodnění přísnějšího dohledu nad svobodou tisku, projevu či shromažďování.

Díky, že jste to četli a p řeji všem krásné a klidné Vánoce!

Opáčko z dějepisu 39
Všichni  víme,  že  atentát  připravila  a  provedla  skupina  srbských
anarchistů.  Střelcem  byl Gavrilo  Princip,  který  později  dokonal  svůj
život v pevnosti Terezín. U nás to vyvolalo policejní manévry se stovkami
zatčených  „velezrádců“,  jak  to  dobře  známe  z  Haškova  Švejka.  Na
mezinárodním poli už tak výbušná atmosféra značně zhoustla. Velmoce
už dokončily dělení světa. Ty, na které se nedostalo, by to rády změnily.
Jak – jedině vítěznou válkou. Na tu spoléhali Němci, konečně sjednocení
v národní celek. Země dohody spojovala myšlenka ochrany koloniálního

panství. Britanie chtěla vytlačit Německo z obchodu a zastavit pronikání na Blízký  a
Střední východ. Francie odčinit porážku z roku 1870, Rusko ovádnout úžiny, spojující
Černé a Středozemní moře. K „centrálním mocnostem“ pod vedením Německa, tedy
Rakousku-Uhersku, se postupně přidalo Turecko, Italie a Bulharsko. 23.7.1614 zaslala
rakouská  vláda  Srbsku  ultimatum,  které  nebylo  možno  přijmout.  Na  rakouskou
mobilizaci  opověděla ruská mobilizace. Pak byla 28.7. 1914 vyhlášena válka. K „mým
národům“ se postupně přidala většina světa, vznikl konflikt, dosud v dějinách neznámý,
první  světová  válka.  Poprve  v  dějinách  došlo  k  absolutnímu  nasazení  prakticky
veškerého  obyvatelstva,  válka  dostala  totalitní  charakter.  Nebývalou  úlohu  hrálo
zázemí  –  týl  válčících  stran  je  stejně  důležitý  jako  sama fronta.  Hlavní  tíhu  nesla
Evropa. I když se tentokrát neválčilo na našem území, stála mnoho životů  lidí, kteří
neměli vůbec důvod válčit. Snažili se ze všech sil bojům vyhnout, přebíhali k „nepříteli“,
nakonec bojovali v  armádách obou stran proti sobě. Prudké ofenzivy, ústupy i postupy
armád poničily polovinu Evropy. Nakonec došlo k válce zákopové, kdy padly desetisíce
lidí pro pochyný zisk několika kilometrů půdy. Jen u Verdenu  padlo přes půl milionu lidí
pro zájmy kapitálu. Válka znamenala také obrovský
rozmach vojenské techniky,  do bojů  byly nasazeny
zcela nové zbraně, tanky, letadla.  U Yper byl poprve
použit  bojový  plyn.  Důležité  je  datum  1.5.1915.
Německá ponorka potopila civilní loď Luisitania. Mezi
1200  obětmi  bylo  mnoho  Američanů,  do  války  po
čase  vstupuje další  silný hráč.  Zůstali  jsme dlužni
vyprávění, jak se vyvíjely politické snahy českého národa po potlačeném povstání roku
1848. Od někdejší jednotné   národní strany se odštěpila  v roce 1863 radikálnější,
„svobodomyslná“  strana,  nazvaná  Mladočeši.  (Kramář,  Sladkovský,  Rašín,  Tyrš  a

další.) Stavěla se hlavně proti posluhující
české  šlechtě,  měla  už  čistě  národní
program.  Konzervativní  Staročesi  –
Palacký,  Riegr  -  byli  pro  federalizaci  v
rámci  Rakouska.  Vzniklé  sociální
demokracii –  L. Zápotocký,  Pecka - šlo
především o práva pro dělníky a ostatní
utlačované  vrstvy.   Bojovali  hlavně
pomocí  letáků  a  nepovolených  táborů

lidu.Také česká mládež se radikalizovala, sdružovala se do kroužků, bez jednotného a
cíleného  programu.  Volala  po  všeobecném  hlasovacím  právu.   Roznášela
protihabsburské letáky,  někdy se uchýlila k neorganizovaným výtržnostem. To se stalo
také 17.8.1893, kdy slavil císař narozeniny. Mládež zorganizovala průvod, vykřikovala
protihabsburská hesla, přidaly se i živly pochybné. Byly vytlučeny výklady, které nesly
jméno  císaře.  Policie  zasáhla  radikálně.  Bylo  vyhlášeno  stanné  právo,  nastolena
nejpřísnější cenzura. Došlo ihned k zatýkání, z překroucených výpovědí a snahy zalíbit
se vrchnosti  policie vykonstruovala neexistující organizaci Omladina. Rád to potvrdil
policistům jistý Mrva, jehož jméno se stalo synonymem pro zrádce. (Také byl později
zavražděn.) V dalším roce se konal monstrproces, padly dlouhé tresty. V roce 1895 ale
císař  vyhlásil  amnestii.   Prvé zemské volby byly v Čechách povoleny v roce 1901,
zvolen byl vlastní zákonodárný sbor. Všeobecné volební právo bylo vyhlášeno v roce
1907. Pro muže, poprvé mohly volit i ženy, ovšem jen vlastnice velkostatků a podniků.
A  to  ještě  prostřednictvím  zástupců.  (Všechny  ženy  se  dočkaly  práva  volit  až  v
republice   roku 1919).  S  vyhlášením  války čeští  politici  vytvořili  tajný spolek,  který
nazvali  po  sicilském  vzoru  Mafií.  Cíl  byl   už  jasný-  český  národní  stát.  (Vznikla  i
Socialistická rada, která si dala týž cíl, ovšem ve formě státu socialistického.) Brzy byli
odhaleni,  vůdci  Kramář,  Rašín i  další  odsouzeni  k  smrti,  později   trest  změněn na
doživotí,  pak  i  amnestováni
cestou  milosti.  Nejvíce  práce
bylo  před  garniturou,  která
odešla do exilu a zde se snažila
činitele  Dohody  přesvědčit,  že
máme  historické  právo  na
samostatný  český  stát,  který
vytvoříme  spolu  se  Slováky.  T.
G. Masaryk  působil převážně v
USA, francouzský generál  M. R. Štefánik  a  E. Beneš  ve Francii a Anglii. Uprostřed
války, v roce 1916 umírá  starý císař. Nahradil ho Karel. Byl zapsán do historie jako
prvý, pátý,  nebo šestý ?                                                              PH

 Dvojí DOPORUČENÍ 
DOPORUČENÍ naší sou časné militantní vlády. 
Měli byste nenávidět Rusko.
Měli byste milovat jen USA a Německo. 
Měli byste chtít být součástí amerického projektu , americko-německé EU. 
Měli  byste uznávat  jen  USA  války,  převraty a majdany vedené všude po celém
světě.  
Měli byste mít na českém Hradě jen proamerického presidenta. 
Měli byste uznávat jen naši prozápadní, propagandistickou, celosvětově universální
pravdu. 
Měli byste chtít být světoobčany, Američany. 
Měli byste chtít uznávat  jediného celosvětového presidenta sídlícího v Bílém domě. 
Měli  byste  chtít  svůj  rodný  český  jazyk  nahradit  skvělou  americkou
angličtinou .
Měli  byste  chtít  zavrhnout  českou státní  vlajku  a  hymnu a  nahradit  jí  americkou
vlajkou.
Měli byste chtít věrně sloužit jen vítěznému, "mírovému"  NATO  v USA zrozenému. 
Měli byste chtít válku s Ruskem . 
Měli byste chtít nosit doma dva svetry a topit v zimě na 19 stupňů. Teplo nenávisti
vás zahřeje . 

Moje DOPORUČENÍ, politiky nenávid ěné ob čanky, pacifistky.  
Měli  bychom se vyvarovat,  nám doporučované,  vládní  nacionalistické nenávisti  k
jiným     národům, k jiným lidem. 
Měli bychom se snažit udržovat přátelské vztahy s lidmi všech národů. 
Měli  bychom usilovat o svoji,  naši,  národní soběstačnou svrchovanost,  pohřbenou
disidentským převratem. 
Měli bychom odsoudit všechny hegemonní války, násilné převraty a majdany, hlavně
ty četné, západní, americké.  
Měli  bychom mít  na českém Hradě  svého pro-českého presidenta  a ne žádného
lokaje, sloužícího cizím zájmům. 
Měli  bychom  uctívat  všechny symboly,  standarty,  české  státnosti,  vlajku,  hymnu,
český jazyk, státní hranice. 
Měli bychom ctít právo na pravdu pro každého občana, aby se nemusel bát říkat to,
co si doopravdy myslí. 
Měli bychom usilovat o blahodárný celosvětový mír a odsoudit všechny války. 
Měli bychom hledat pravdu tam, kde je a ne slepě věřit lžím mainstreamu. 
Měli  bychom  ctít  pravdu  Mistra   Jana  Husa,  ne   falešnou  nepravdu
papeženců. 
Měli  bychom mít  v  sobě  touhu i  odvahu v  těžkých časech hledat  pravdu,  mluvit
pravdu a hájit pravdu.  
Měli bychom v sobě mít sílu a touhu být skutečně svobodnými občany své vlastní,
suverénní, soběstačné země. 

 Neměli bychom chtít být roztaveni v tom zaoceánském velkém "tavícím kotli", který
taví všechny originální, svébytné státy Evropy i státy Blízkého východu, ty jedinečné
národy,  jejich  pradávné  kulturní  dědictví  v  cosi  zlovolného,  odpudivého  a
jednolitého. 
Otázka zní  :  "  Chtějí  být  všechny originální  a jedinečné východní  země  se svým
pradávným kulturním dědictvím roztaveni v tom americkém " tavícím kotli " plném
lží , nenávisti , zločinu a moci chtivých válek ?                                       E. Smutná 

Toulky kladenských diabetik ů  - Vánoční  Plzeň a Beroun
  Posledním výletem byl, v adventním čase, zájezd na vánoční trhy v historických
královských městech  - Plzni a Berouně. Náměstí republiky v Plzni bylo plné stánků s
různými  pochutinami  a  vánočním  zbožím.  Okusili  jsme  mnohé,  jen  na  „Ruském
(Prátrovém)  kole,  které  vévodilo  trhům,  jsme  se  nikdo  nesvezl.  Viděli  jsme  na
náměstí moderní kašny, jsou zajímavé, ale více se nám líbil  Morový sloup za 17.
století. Katedrála sv.Bartoloměje byla otevřená, prohlédli jsme si ji,  je to nádherná
ukázka gotiky. Navštívili jsme i přilehlou krásnou kapli rodu Šternberků, kam ukládají
své zemřelé. Katedrála má věž, známou dominantu celé Plzně, která s výškou 103 m
je nejvyšší v zemi a svého času i v Evropě. Z jejího ochozu je panoramatický výhled
na město a široké okolí. Bohužel bylo pod mrakem. Přesto někteří naši mladší na věž
vystoupali a pochvalovali si. Všem se nám líbil velký dřevěný betlém. Předvánoční
atmosféru jsme si užívali  plnými doslova doušky,  různými ochutnávkami i  nákupy
dárečků pro naše blízké. 
   Odpoledne jsme přejeli do Berouna. Při cestě jsme se dozvěděli řadu zajímavých
pověstí o tomto městě. A protože byl úřední den (středa) v chodbě městské radnice
jsme uviděli  i  zpodobnění  nejznámějšího  berounského  skřítka  (ducha)  Klepáčka,
který, pokud se děje na radnici bezpráví, korupce či podvod, silně klepe na stěny.
Takový by byl potřeba na mnohých jiných místech!                  EV,     foto: Ruchařová 

DIA klub Kladno p řeje všem čtenářům Svobody p říjemné prožití
vánočních svátk ů a úspěšný vstup do nového roku.
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